

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix-Travail-Patrie

REGION DU CENTRE

DEPARTEMENT DE LA MEFOU ET AKONO

COMMUNE DE BIKOK

SECRETARIAT GENERAL

SEVICE DES MARCHES

COMMISSION INTERNE DE
PASSATION DES MARCHES PUBLICS



REPUBLIC OF CAMEROON
Peace-Work-Fatherland

CENTRE REGION

MEFOU AND AKONO DIVISION

BIKOK COUNCIL

GENERAL SECRETARIAT

MARKET SERVICES

INTERNAL TENDERS BOARD

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER

N°005/ONIT/ C.BIK/SG/SM/CIPM/2026 DU 20/02/2026
FOR THE CONSTRUCTION OF THE CENTER OF EDUCATION AND COMMUNITY ACTION IN THE
MUNICIPALITY OF BIKOK, MEFOU AND AKONO DIVISION, CENTRE REGION

1. PURPOSE OF THE TENDER

The Mayor of Bikok, Bulding, Project Owner, hereby launches, on behalf of the Government of Cameroon, an Open National Invitation to Tender for the construction of the Centre of education and community action in the municipality of Bikok Mefou and Akono Division, Centre Region.

2. NATURE OF WORKS

The services related to these works include:

- preparatory work;
- earthworks;
- implantation;
- masonry and reinforced concrete;
- elevation;
- sanitation and road network;
- coating and decoration.

3. PARTICIPATION

The participation to the present invitation to tender shall be open, on equal conditions, to enterprises based in Cameroon.

4. FINANCING

The works related to this invitation to tender shall be financed by the Public Investment Budget of the Republic of Cameroon, for the 2026 financial years, votes:

5. ESTIMATED COST

The estimated cost of the project by lot is **fourty million (40 000 000) CFAF** including all taxes.

6. CONSULTATION OF TENDER DOCUMENTS

Tender documents shall be consulted free of charge during working hours at the Service of Contracts, of Bikok municipality.

7. ACQUISITION OF TENDER DOCUMENTS

Tender documents shall be obtained following publication of this invitation to tender, from the Public Contracts Service of Bikok Municipality, upon presentation of a receipt of payment of a non-refundable sum of **(60,000) fifty thousands CFA francs**, representing the cost of the file.

8. SUBMISSION OF BIDS

Each bid, written in French or English, shall be presented in seven **(07) copies**, including one **(01) original and six (06) duplicates** labelled as such, and shall reach the Bikok Municipality, Service of Public Contracts, latest **23/03/2026, at 12 a.m** prompt, local time. They shall be labelled:

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER

N°005/ONIT/ C.BIK/SG/SM/CIPM/2026 DU 20/02/2026

FOR THE CONSTRUCTION OF THE CENTER OF EDUCATION AND COMMUNITY ACTION IN THE MUNICIPALITY OF BIKOK, MEFOU AND AKONO DIVISION, CENTRE REGION

TO BE OPENED ONLY DURING THE BID-OPENING SESSION

9. ACCEPTABILITY OF BIDS

Each bidder shall include, in his file, a bid-bond of, **eighty hundred thousand (800 000) CFA francs**.

This bid-bond shall be issued by a first-class bank authorized by the Ministry of Finance.

The validity of this bid-bonds is thirty (30) days, beyond of the validity of offers.

10. OPENING OF BIDS

Tenders shall be opened in one phase, on **23/03/2026 at 1 p.m**, prompt, local time, at the Conference Hall of the BIKOK Council, by the Tenders Board of the Bikok Municipality. The Tenders Board shall carry out the opening of bids in the presence of the interested bidders or their duly mandated representatives.

All documents not in conformity with the prescribed documents shall be rejected.

11. EXECUTION DEADLINE

The execution deadline of works is **four (04) months**, from the date of notification of the order of Service prescribing the starting up the mentioned works.

12. EVALUATION CRITERIA

12.1 Eliminary Criteria

The eliminary criteria shall include:

1. Technical specifications not compliant with the CCTP (Special Technical Specifications);
2. Absence of a financial offer element (breakdown of a price, unit price schedule, quantitative and estimated bill of quantities);
3. False declaration or falsified documents;
4. Failure to provide, within 48 hours granted by the CIPM, a missing or non-compliant administrative document;
5. Absence or non-compliance of the bid bond at the time of bid opening;
6. File having obtained, at the end of the technical analysis, less than 75% positive elements (yes);
7. Failure to provide the categorization certificate;
8. Absence of a sworn statement of non-abandonment of worksites during the past three years;
9. Absence of a dated and signed integrity charter;
10. Absence of a dated and signed declaration of commitment to comply with environmental and social clauses.

12.2 ESSENTIAL QUALIFICATION CRITERIA (in binary notation)

The qualification Criteria shall include:

Criteria relating to the qualification of bidders concern:

1. Presentation of the offer;
2. References of the bidder;
3. Financial capacity;
4. Qualification and experience of personnel;
5. Logistical resources;
6. Methodology.

13. VALIDITY OF BIDS

Bidders shall be bound by their bids for a period of **ninety (90) days**, with effect from the date of submission of bids.

14. ADDITIONAL INFORMATION

Additional information shall be obtained during working hours from the Contracts Service of the Bikok Municipality./-

Bikok, le 20/02/2026

AMPLIATIONS

- MINMAP/
- DG/ARMP
- CIPM/MINAT
- BILL BOARD
- PRESS/ (SOPECAM)
- ARCHIVES /CHRONO



The Mayor of Bikok Council,
PROJECT OWNER

OTTOU Crésence Odeh

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix-Travail-Patrie

REGION DU CENTRE

DEPARTEMENT DE LA MEFOU ET AKONO

COMMUNE DE BIKOK

SECRETARIAT GENERAL

SEVICE DES MARCHES

COMMISSION INTERNE DE
PASSATION DES MARCHES PUBLICS



COMMUNE DE BIKOK

REPUBLIC OF CAMEROON
Peace-Work-Fatherland

CENTRE REGION

MEFOU AND AKONO DIVISION

BIKOK COUNCIL

GENERAL SECRETARIAT

MARKET SERVICES

INTERNAL TENDERS BOARD

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT
N°005/AONO/CBK/2026 DU 20/02/2026
EN PROCEDURE D'URGENCE POUR LES TRAVAUX DE CONSTRUCTION DU CENTRE D'EDUCATION ET
D'ACTIONS COMMUNAUTAIRES (CEAC) DE BIKOK 2ème PHASE DANS LA COMMUNE DE BIKOK,
DEPARTEMENT DE LA MEFOU ET AKONO, REGION DU CENTRE

1. OBJET DE L'APPEL D'OFFRES

Dans le cadre des travaux de Construction des micro-infrastructures du monde rurale pour le compte de l'exercice 2026, le Maire de la Commune de Bikok, Maitre d'Ouvrage, lance un Appel d'Offres National Ouvert pour la CONSTRUCTION DU CENTRE D'EDUCATION ET D'ACTIONS COMMUNAUTAIRES (CEAC) DE BIKOK 2ème PHASE DANS LA COMMUNE DE BIKOK, Département de la Mefou et Akono, Région du Centre.

2. CONSISTANCE DES TRAVAUX

Les travaux, objet du présent Appel d'Offres, comprennent :

- les travaux préparatoires ;
 - Le terrassement ;
 - L'implantation ;
 - Les maçonneries, le béton et le béton armé ;
 - L'élévation ;
 - L'assainissement et les VRD ;
 - Bloc latrines (02).

3. PARTICIPATION

La participation au présent Appel d'Offres est ouverte, à égalité de conditions, aux entreprises de droit camerounais installées en République du Cameroun.

4. FINANCEMENT

Les travaux, objet du présent Appel d'Offres National Ouvert, sont financés par le Budget d'Investissement Public du Ministère de l'Agriculture et du Développement Rural au titre de l'exercice 2026.

5. COÛT PREVISIONNEL

Le coût prévisionnel du présent projet est de Quarante **millions (40 000 000) de francs CFA TTC**.

6. CONSULTATION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES

Le Dossier d'Appel d'Offres peut être consulté, dès publication du présent avis, auprès de la Mairie de Bikok, Service des Marchés.

7. ACQUISITION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES

Le Dossier d'Appel d'Offres peut être obtenu, dès publication du présent avis par voie de presse écrite ou par voie d'affichage dans les locaux de la Mairie de Bikok, Service des Marchés, sur présentation d'une quittance de versement d'une somme non remboursable de **soixante mille (60 000) francs CFA**, payable à la Recette Municipale de la Mairie de Bikok et représentant les frais d'achat du dossier.

8. DEPOT DES OFFRES

Les offres, rédigées en français ou en anglais en sept (07) exemplaires, dont un (01) original et six (06) copies marquées comme tels, devront parvenir ou être déposées contre récépissé au Service des Marchés de la Mairie de Bikok au plus tard le **23/03/2026 à 12 H 00**, heure locale, portant les mentions suivantes :

APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT
N°005/AONO/CBK/2026 DU 20/02/2026
EN PROCEDURE D'URGENCE POUR LES TRAVAUX DE CONSTRUCTION DU CENTRE D'EDUCATION ET
D'ACTIONS COMMUNAUTAIRES (CEAC) DE BIKOK 2ème PHASE DANS LA COMMUNE DE BIKOK,
DEPARTEMENT DE LA MEFOU ET AKONO, REGION DU CENTRE

« À N'OUVRIR QU'EN SÉANCE DE DÉPOUILLEMENT »

9. RECEVABILITE DES OFFRES

Les offres devront être accompagnées d'une caution de soumission d'un montant de **huit cent mille (800 000) FCFA**.

Cette caution de soumission sera délivrée par une banque de premier ordre, agréée par le Ministre en charge des finances.

La validité de cette caution est de trente (30) jours, au-delà de celle des offres.

10. OUVERTURE DES PLIS

L'ouverture des plis se fera en un temps, le **23/03/2026 à 13 H 00**, heure locale, dans la Salle de Conférences de la Mairie de Bikok, par la Commission Interne de Passation des Marchés placée auprès du Maire de Bikok siégeant en présence des soumissionnaires qui le désirent ou de leurs représentants dûment mandatés.

Toute offre non conforme aux prescriptions du présent Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable.

11. DELAI D'EXECUTION

Le délai d'exécution des travaux est de **quatre (03) mois**, à compter de la date de notification de l'Ordre de Service prescrivant le démarrage desdits travaux.

12. CRITERES D'EVALUATION DES OFFRES

12.1 Critères éliminatoires

1. Spécifications techniques non conformes au CCTP ;
2. Absence d'un élément de l'offre financière (sous-détail d'un prix, bordereau des prix unitaires, devis quantitatif et estimatif) ;
3. Fausse déclaration ou pièces falsifiées ;
4. Non production dans un délai de 48 heures accordé par la CIPM d'une pièce administrative absente ou non conforme ;
5. Absence ou la non-conformité de la caution de soumission lors de l'ouverture des plis ;
6. Dossier ayant obtenu, au terme de l'analyse technique moins de 75% d'éléments positifs (oui).
7. Non production de l'attestation de catégorisation ;
8. Absence de déclaration sur l'honneur de non abandon de chantier au cours des trois dernières années ;
9. Absence de la charte d'intégrité datée et signée ;
10. Absence de la déclaration d'engagement au respect des clauses environnementales et sociales datée et signée.

1.2 Critères essentiels ou de qualification (en notation binaire)

Les critères relatifs à la qualification des soumissionnaires portent sur :

- 1- Présentation de l'offre ;
- 2- Références du soumissionnaire ;
- 3- Capacité financière ;
- 4- Qualification et expérience du personnel ;
- 5- Moyen logistique ;
- 6- Méthodologie.

2. DUREE DE VALIDITE DES OFFRES

Les soumissionnaires restent engagés par leurs offres pendant un délai de quatre-vingt-dix (90) jours, à compter de la date limite fixée pour la remise de celles-ci.

3. Attribution

Le Maître d'Ouvrage ou le Maître d'Ouvrage Délégué attribue le marché au soumissionnaire ayant présenté une offre remplissant les critères de qualification technique et financière requises et dont l'offre est évaluée la moins-disante.

4. RENSEIGNEMENTS COMPLEMENTAIRES

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus, aux heures ouvrables, à la Mairie de Bikok, Service des Marchés aux numéros 691 29 14 96 / 652 76 44 49.

5. Lutte contre la corruption et les mauvaises pratiques

Pour toute dénonciation pour des pratiques, faits ou actes de corruption, bien vouloir appeler la CONAC au numéro 1517, l'Autorité chargée des Marchés Publics (MINMAP) (SMS ou appel) aux numéros : (+237) 673 20 57 25 et 699 37 07 48.

Bikok, le 20/02/2026

AMPLIATIONS :

- MINMAP/DGCMF
- DG/ARMP
- P/CIPM/MINAT
- AFFICHAGE
- PRESSE/SOPECAM
- CHRONO/ARCHIVES

**Le Maire de la Commune de Bikok,
(MAITRE D'OUVRAGE)**



OTTOU Créscence Odette